
Bijeenkomst 

Datum 

Aanwezig 

Verslaglegging 

Algemene Ledenvergadering 2022  

Dinsdag 7 juni 2022, Parkhotel Tjaarda, Oranjewoud 

Bestuur, Raad van Toezicht, Directie en leden It Fryske Gea 

J. Feenstra-van der Bij 
 

 
Agendapunt  

1.  

Opening 
De voorzitter, mw. J. Vlietstra, opent om 19.35 uur de 92ste Algemene Ledenvergadering 

van It Fryske Gea en heet alle aanwezigen van harte welkom in Oranjewoud.  

 

De rondvraag/ it omfreegjen wordt verplaatst naar agendapunt 12. Hierna wordt de agenda 

vastgesteld. 

2.  

Vaststelling verslag 

15 juni ‘21 

Tekstueel 

Pag. 2: dhr. Buith merkt op dat het boek ‘Stinzeplanten in Fryslân’ niet over het herstel van 

park Jongemastate gaat. Deze zin zal worden aangepast. 

 

Met inachtneming van bovenstaande wijziging worden vervolgens de notulen van de 

ledenvergadering van 15 juni 2021 vastgesteld. 

3.  

Mededelingen 
Een afmelding is ontvangen van: Jelle Ariaansen en Douwe van Oosten. 

Er zijn geen ingekomen stukken. 

4.  

2021 in 

vogelvlucht 

Met een korte film wordt teruggeblikt op het jaar 2021. 

 

Organisatie 

De organisatie is op orde, het bestuur en de werkorganisatie zijn op sterkte. Door het 

coronavirus waren de contacten beperkt; bezoekerscentra moesten sluiten en excursies 

konden geen doorgang vinden. Via digitale wegen was er wel contact met leden.  

 

Natuerlik Fryslân 2050 

In 2021 is een provinciale visie uitgebracht. Het beschrijft hoe natuur/ landschap een 

oplossing kan bieden voor een aantal opgaven zoals droogte en waterproblematiek.  

 

Natuer mei de Mienskip 

Veel mensen zijn betrokken bij dit samenwerkingsmodel dat staat voor een groen Fryslân 

waarbij biodiversiteit en boerenbedrijven samengaan. In 2021 is gestart met een 

succesvolle pilot.  

 

Vragen uit de zaal (antwoord zijn cursief): 

 

Aandacht wordt gevraagd voor het dagelijks beheer voor natuurgebieden en de bemensing. 

IFG werkt met evaluatiesystemen voor de gebieden. Dat gebeurt met eigen personeel maar 

ook via inzet van externen. 

 

Gevraagd wordt of een biologische boer zoals Klaas Oevering al zijn koeien mag 

behouden, met het oog op de stikstofproblematiek.  

Deze boer heeft oog voor de kringloop binnen zijn bedrijf, dan is dat mogelijk. Het kan, 

mits de boer een levensvatbaar model hanteert en voldoende land heeft. 

 

Boeren hebben vakkennis. Als boeren noodgedwongen hun activiteiten moeten staken, zal 

de productie zich naar andere landen verplaatsen en dat is onwenselijk want die producten 

worden niet op een natuurinclusieve manier geproduceerd.  

https://www.itfryskegea.nl/nieuws-publicaties/publicaties/jaarverslagen/jaarverslagen/
https://www.itfryskegea.nl/nieuws-publicaties/natuerlik-fryslan-2050/


Het huidige stikstofprobleem bestaat nu eenmaal en heeft diverse oorzaken. Als koeien 

geen buitenlands krachtvoer zouden krijgen, zou alles wat de koe eet uit Fryslân komen. 

Dat past bij de kringloopgedachte. Daar ligt de kern van de oplossing. ‘Minder boeren’ is 

geen doelstelling van IFG. Boeren zijn nodig en ook is er  meer biodiversiteit nodig.  

 

IFG krijgt een compliment over de samenwerking met Klaas Oevering. IFG zet land in om 

een boer over de streep te trekken om natuurinclusief te werken. Zo snijdt het mes aan twee 

kanten.  

5.  

Verslag Raad  

van Toezicht 

De voorzitter van de Raad van Toezicht (RvT), de heer H. Wubs, geeft een korte 

toelichting. De RvT heeft onder meer met het bestuur gesproken over risicobeheersing 

en heeft advies gegeven over de voorgenomen plannen voor De Wiidpleats. De 

accountantswerkzaamheden zijn opnieuw aanbesteed. Bentacera volgt PwC op als 

accountant.  

 

De RvT heeft in 2021 de interim- en accountantscontrole beoordeeld, de jaarrekening 

goedgekeurd en de begroting voor 2022 goedgekeurd.  

 

Namens de RvT dankt dhr. Wubs het bestuur en de organisatie voor de goede 

samenwerking in het afgelopen jaar.  

 

6.  

Verkiezing 

nieuw lid RvT 

De RvT gaat op zoek naar een nieuw lid. Een profielomschrijving wordt 

gemaakt. Benadrukt wordt dat de RvT streeft naar inclusiviteit. Het profiel 

wordt op de website geplaatst en in de herfsteditie van het ledenmagazine. 

7.  

Afscheid  

RvT lid  

K. Zwart 

Dhr. K. Zwart neemt afscheid als RvT lid. Dhr. Wubs spreekt een dankwoord uit 

namens de RvT. In zijn woord van afscheid roemt dhr. Zwart de samenwerking in 

Friesland (zoals Natuer mei de mienskip) en de Friese cultuur. 

8.  

Financiën 

a. Vaststelling jaarrekening door de voorzitter van de Raad van Toezicht 

Het accountantsverslag en de jaarrekening 2021 zijn door de accountant beoordeeld en 

besproken in de Financiële Commissie. Het stuk is door de RvT goedgekeurd. 

 

Besluit: de ALV stelt de jaarrekening 2021 vast.  

 

b. Décharge bestuur 

 

Besluit: de ALV verleent het bestuur en de penningmeester décharge over 2021. 

 

c. Stapsgewijze contributieverhoging 2023 en 2024 

Voorgesteld wordt de contributie stapsgewijs te verhogen naar € 22,50 in 2023 en  

€ 25 in 2024. 

 

Besluit: De ALV gaat akkoord met het voorstel de contributie stapsgewijs te verhogen 

in 2023 en 2024. 

 

Vragen uit de zaal (antwoord zijn cursief): 

Gevraagd wordt naar de status van de samenwerking met zorgverzekeraar De Friesland 

(Zilveren Kruis).  De overheid verbiedt een dergelijke collectieve regeling. Het is 

mogelijk dat er daardoor leden zullen afhaken.   

 

Excursie, beheer en toezicht op gebieden kost veel geld. Kunnen gebieden af en toe 

gesloten worden? Sluiting van gebieden mag niet, vanwege de subsidievoorwaarden 

(SNL). Meer paden afsluiten is wel een optie om onderhoud te plegen. 

 



Waarom wordt in twee stappen de contributie verhoogd? Het kan voor sommige leden 

een te grote stap in een keer zijn. Vandaar de verdeling  over twee jaar.  

 

Geopperd wordt een minimum bijdrage te vragen. Leden met een groter inkomen 

kunnen dan meer betalen om leden met een lager inkomen te ontzien. 

Een inkomensafhankelijke bijdrage mag de organisatie niet afdwingen. Leden die meer 

willen betalen, kunnen daar vanzelfsprekend voor kiezen. 

  

9. 

Herverkiezing 

bestuurslid  

H. Dommerholt 

Dhr. H. Dommerholt wordt voorgedragen voor een derde termijn van vier jaar.  

 

Besluit: de ALV gaat akkoord met de herbenoeming van H. Dommerholt voor een 

termijn van vier jaar. 

10. 

Verkiezing 

nieuw 

bestuurslid  

D. Mous 

Dhr. D. Mous (opvolger dhr. De Koe) stelt zich voor aan de aanwezigen. 

Hij woont mijn zijn gezin in Raerd en heeft een bedrijf in innovatieve productontwikkeling. 

Zijn hart ligt bij maatschappelijk wijkvernieuwing en erfgoed (cultuurhistorie). 

 

Besluit: de ALV gaat akkoord met de benoeming van D. Mous als bestuurslid. 

11. 

Afscheid 

bestuurslid  

M. de Koe 

De voorzitter dankt dhr. De Koe voor zijn inzet en roemt zijn kennis over 

erfpachtregelingen en grondzaken. Na het dankwoord krijgt dhr. De Koe de Sulveren 

Swanneblom opgespeld. Hij kijkt met plezier terug op de afgelopen acht jaar waarin er veel 

ontwikkelingen binnen en buiten de organisatie hebben plaatsgevonden. Hij bedankt 

iedereen voor de plezierige samenwerking. 

 

12.  

Rondvraag 

Dossier Feangreide: waar staat IFG voor in dit dossier? 

IFG vindt dat de veenbodems, die door de eeuwen zijn opgebouwd, moeten worden 

behouden. Dat kan inhouden dat functies moeten worden aangepast. Op de achtergrond 

wordt gewerkt aan  verbeteringen. De oproep dat de directie zich duidelijker mag 

uitspreken, wordt gehoord.  

 

Opgemerkt wordt dat waterschappen, die zich voorheen altijd strikt hielden aan de 

afspraken t.a.v. het waterpeil, zich nu soepeler opstellen.   

Het landschap heeft last van de effecten van klimaatverandering. Dat houdt in dat het 

waterschap zich flexibeler opstelt t.a.v. watervoorraden, zodat het land ‘s zomers niet te 

droog en winters niet te nat is. 

 

Namens het Vaarweg Drachten forum, laat de redacteur weten dat hij blij is dat IFG met 

een standpunt komt. Wel hoopt hij op een valide onderbouwing voor de variant Open en 

Natuurlijk en vraagt of IFG deze keus zou willen heroverwegen. 

Het is helder dat verdroging wordt veroorzaakt door peilverlaging in veenpolders. Dat 

verdrogend effect wil IFG tegengaan en dat is de hoofdbasis van de keuze voor deze 

variant. Over een nieuwe vaarweg (in vergelijking met de bestaande vaarweg) is duidelijk 

geworden dat die een verwoestend effect heeft op de natuur.  

 

Gevraagd wordt in het vervolg een inlegvel met de uitnodiging in het magazine bij te 

sluiten. Deze suggestie wordt in overweging genomen. 

 

Vanuit Den Haag wordt gecommuniceerd dat de natuur op instorten staat terwijl IFG 

beschrijft hoe mooi de natuurgebieden zijn. Door deelname aan werkgroepen o.l.v. de 

provincie zoekt IFG constructief naar  oplossingen om zo toe te werken naar een mooie 

provincie waar het ook goed boeren is. IFG zal zich niet rigide opstellen want partijen 

hebben elkaar nodig. Er wordt daarom ingezet op samenwerking.  

 



In een column van de LC staat dat pater Titus Brandsma een van de oprichters van IFG 

was. Klopt dat? IFG is een archiefonderzoek gestart om uit te zoeken dit precies zit. 

 

12.  

Pieter  Winsemius:  

De Natuurtrilogie 

Dhr. Winsemius spreekt over drie icoonsoorten: de grutto in de laaggelegen 

weidegebieden, de zeehond in de Wadden en de zalm in de Rijn en de wijze waarop 

besluitvorming tot stand komt. 

 

Vragen uit de zaal (antwoord zijn cursief): 

Grond omploegen mist in uw presentatie. Dat trekt vogels aan.  

Blijvend grasland is nodig. Dat wordt ook ondersteund door deskundigen.  

 

Welke rol heeft u in gedachten voor IFG? 

Die rol heeft IFG al opgepakt. IFG wil meer en beter afstemmen met boeren om 

plannen (Aanvalsplan Grutto) op een grotere schaal mogelijk te maken.  

 

Gevraagd wordt naar het CO2 verdienmodel voor boeren. 

Het is een prijsmechanisme om geld te creëren voor boeren. 

 

Als vakkundig boer zet je toch stappen terug door mee te gaan met het Aanvalsplan 

Grutto? Het is nieuw voor boeren. Het is een kans voor boeren. Dhr. Winsemius roept 

boeren op om mee te doen. 

 

De presentatie biedt een duidelijke link naar de aandacht voor het dagelijks 

gebiedsbeheer en de betrokkenheid bij de omschakeling naar natuurinclusief boeren. 

 

13.  

Sluiting 

De voorzitter dankt dhr. Winsemius voor zijn bijdrage en dankt de aanwezigen voor 

hun komst en inbreng. Ze sluit de vergadering om 22:30 uur. 

 


